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§ 77 

Aktuell information 

Ärendet 
Johanna Balic informerar om att de som slutar som förtroendevalda ska lämna tillbaka sina 
ipads till servicecenter.  
 
- - - - - 
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§ 78 FRN 2018/33 

Föreningars synpunkter på planeringen av 
idrottsanläggningar på Järlahöjden 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.  

Ärendet 
Nacka kommun och företrädare för idrottsföreningar har träffats vid två tillfällen för dialog 
om planeringen av idrottsanläggningar på Järlahöjden. Föreningarna har fått information 
om de beslut som tagits som gäller inriktning för planering och genomförande av 
utbyggnaden av Järlahöjden. Vid mötena har föreningar fått möjlighet att ställa frågor och 
lämna synpunkter. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 20 november 2018 
Bilaga: Sammanställning av synpunkter från föreningar på möte om utveckling av 
Järlahöjden daterat 2018-11-09.  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.  

Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten lät för Socialdemokraternas partigrupp anteckna följande till protokollet. 
 
”Socialdemokraterna har lagt förslag om att utreda överdäckning för att tillgodose 
föreningarnas önskemål om att ha full kapacitet för idrottsytor. Majoriteten bedriver politik 
som kommer skapa brist på idrottsytor.” 
 
- - - - - 
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§ 79 FRN 2018/129 

Internbudget för fritidsnämnden 2019 

Beslut 
1. Fritidsnämnden fastställer internbudget för år 2019 till 167,05 miljoner kronor 

enligt figur 2 i tjänsteskrivelsen daterad 19 november 2018. 
2. Fritidsnämnden fastställer internkontrollplan enligt figur 7 i tjänsteskrivelsen 

daterad 19 november 2018.  

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde den 19 november att fritidsnämndens 
budgetram för 2019 är 167,05 miljoner kronor, vilket är en utökning med 11,6 miljoner 
kronor jämfört med 2018 års budgetram. Utökningen består av 9,7 miljoner kronor i hyres-
och volymökningar som tilldelades nämnden i samband med att kommunstyrelsen i juni 
fattade beslut om nämndernas ekonomiska ramar de kommande tre åren. Utökningen 
består därtill av 1,9 miljoner kronor som avser olika satsningar så som upp-och 
nedmontering av fotbollstältet.  
 
Enligt Nacka kommuns reglemente för intern kontroll ska nämnderna i samband med att 
de beslutar om mål och budgetram anta en uppföljningsplan, där den interna kontrollen 
ingår. Systematiska kontroller och stickprov ska genomföras utifrån fastställda risker för att 
förebygga, förhindra och upptäcka oegentligheter. Internkontrollplanen har reviderats 
något från föregående år och presenteras i figur 7 i denna tjänsteskrivelse.  

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 19 november 2018 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut. 
 
Ella Tegsten (S) deltog inte i beslutet med hänvisning till eget budgetförslag.  
 
Desha Svenneborg (MP) deltog inte i beslutet med hänvisning till eget budgetförslag. 
 
Bosse Ståldal (NL) deltog inte i beslutet med hänvisning till eget budgetförslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Desha Svenneborg lät för Miljöpartiets partigrupp anteckna följande till protokollet. 
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”Miljöpartiet ser det som problematiskt att Fritidsnämnden inte kan ställa krav på de 
anläggningar som nämnden beställer. Vi ser hur vi behöver ställa krav på klimatneutralitet 
så att frågan om klimatsmarta och miljövänliga anläggningar inte faller mellan stolarna när 
ingen nämnd begär detta. Det skulle månne vara en högre investering på kort sikt men leda 
till lägre driftkostnader och spara pengar på lång sikt, utöver den uppenbara klimatvinsten 
med hållbara anläggningar vill säga. Vi vill ta ett större ansvar för de anläggningar vi har, 
hyr ut och ger bidrag för. 
Kommunen har en viktig roll att spela genom att underlätta att göra rätt och styra för och 
mot hållbarhet. En del i detta är att vi ser över hur vi beräknar kostnader och investeringar. 
Föreningar får idag stöd för drift och underhåll av anläggningar. Att underhålla och drifta 
anläggningar kan göras mer eller mindre klimat- och miljövänligt och ofta är det kortsiktiga 
val som tenderar göras för att det är det ekonomiskt ”billigaste” för stunden. En energisnål 
lampa kostar månne mer i inköp men betalar igen sig på lång sikt ekonomiskt samtidigt 
som det framförallt är mer ekologiskt hållbart. 
Idag ser det ut så att kommunen har anläggningar som upplåts till föreningslivet men det 
finns även föreningar som har egna anläggningar för fritidsverksamhet för vilka de kan 
ansöka om investeringsstöd från kommunen. Nacka har som mål att våra 
fritidsanläggningar ska ha låg miljö- och klimatpåverkan i form av att ”Skötseln av 
fritidsanläggningarna bidrar till låg klimatpåverkan och en giftfri miljö” samt ”De 
anläggningar och lokaler där verksamheten bedrivs ska… drivas på ett sätt som bidrar till 
en låg klimatpåverkan”. 
Miljöpartiet vill se tydligare medel för att nå dessa mål och att kommunen i sitt stöd till 
föreningslivet för anläggningarna ska införa en miljöstyrning för att miljö- och 
klimatmässigt bättre alternativ alltid ska väljas i beslut kring drift, anläggning och 
investeringar. Medlet kan t.ex. ske i form av ekonomisk kompensation till föreningar vad 
gäller mellanskillnaden mellan långsiktigt ekonomiskt och ekologiskt hållbara alternativ och 
kortsiktigt inköpsmässigt mindre hållbara alternativ eller genom att den förening som väljer 
mindre hållbara alternativ får mindre stöd. Meningen med miljöstyrningen ska helt enkelt 
vara att det ska framstå som ett klart bättre alternativ att bidra till miljö- och klimatmässigt 
hållbara anläggningar. 
Miljöpartiet vill att kommunen tittar på hur en miljöstyrning vid stöd för drift, anläggning 
och investering i kommunens samt föreningslivets anläggningar kan utformas och börjar 
tillämpa denna i kommunens stöd till föreningslivet.” 
 
- - - - - 
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§ 80 FRN 2018/125  

Beslutsattestant för fritidsnämnden 2019 

Beslut 
Fritidsnämnden utser kultur- och fritidsdirektör Anders Mebius till ordinarie 
beslutsattestant och enhetschef Cortina Lange till ersättare för ansvar 17000 enligt bilaga 1 
till tjänsteskrivelse daterad den 19 november 2018. Ordinarie beslutsattestant har rätt att 
vidaredelegera beslutanderätten inom sitt ansvarsområde. Delegationsbesluten ska anmälas 
till nämnden. 

Ärendet 
Enligt kommunens redovisningsreglemente ska nämnderna varje år fatta beslut om 
ordinarie beslutsattestanter samt vid behov om ersättare för dessa.  

Fritidsnämnden föreslås besluta att utse ordinarie beslutsattestant enligt bilaga 1. Det är 
endast den ordinarie beslutsattestant som har rätt att vidaredelegera beslutanderätten inom 
sitt ansvarsområde, det vill säga rätt att besluta om alla lägre nivåers attesträtt. 
Delegationsbesluten ska anmälas till nämnden. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 19 november 2018 
Bilaga: Beslutsattestant år 2019 för fritidsnämnden 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
 
- - - - - 
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§ 81 FRN 2018/131 

Projektbidrag hösten 2018 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att bevilja Nacka Ridklubb 5 000 kronor för projektet – 
Käpphästpyssel riktat till barn. 
2. Fritidsnämnden beslutar att bevilja Fisksätra Boxningsklubb 40 000 kronor för projektet 
– Solsätra. 
3. Fritidsnämnden beslutar att bevilja Jarlabergs IK 9 200 kronor för projekt om mental 
träning och utbildning i rätt kost. 
4. Fritidsnämnden beslutar att avslå Jarlabergs IK ansökan om specialiserad 
målvaktsträning samt fysträning med fokus på skadeförebyggande åtgärder. 
5. Fritidsnämnden beslutar att avslå Nacka Ridklubb för projektet - Teorilektioner riktade 
till barn. 
6. Fritidsnämnden beslutar att avslå Nacka Ridklubb för projektet - Clinic motivations- och 
kunskapshöjande aktivitet. 
7. Fritidsnämnden beslutar att avslå Nacka Ridklubbs ansökan om Teambuildningövningar. 
8. Fritidsnämnden beslutar att avslå Jarlabergs IK ansökan om  vidareutbildning av 
befintliga fotbollstränare. 
9. Fritidsnämnden beslutar att avslå Jarlabergs IK ansökan om Jarlabergsgala och stöttning 
av framgångsrika spelare och lag.   
10. Fritidsnämnden beslutar att avslå Jarlabergs IK ansökan om kanslilokaler och material. 

Ärendet 
Sista ansökningsdag för projekt som ska starta under hösten var den 1 oktober. Det 
kommit in nio ansökningar om projektbidrag.  
 
Enligt fritidsnämndens riktlinjer ska projektbidraget ge föreningar stöd att genomföra 
projekt som kan höja verksamhetens kvalitet och/eller ge föreningarna möjlighet att pröva 
nya verksamhetsformer samt att ge föreningar stöd att nå nya grupper. Ett projekt ska ha 
en tydlig start och mål. Projektbidragen har även prioriteras utifrån nämndens prioriterade 
målgrupper och strategiska mål. Totalt under 2018 finns 147 000 kronor att dela ut till 
projektbidrag. Våren 2018 beslutade fritidsnämnden att fördela 92 800 kronor till olika 
föreningar (FRN 2018/58). Kvar att fördela hösten 2018 är 54 200 kronor. 
 
Föreningarna har bland annat sökt projektbidrag för att barn och unga ska ges möjlighet att 
prova på aktiviteter som boxning, käpphästpyssel, teorilektioner, föreläsningar, 
vidareutbildning, föreningsstärkande aktiviteter. Vissa projekt innefattar satsningar på unga 
ledare, föreningsutveckling, specialträning och stöd till aktiva i föreningar.  
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§81 forts. 
 
Föreningar har möjlighet att söka bidrag via Stockholmsidrotten och ett flertal av projekten 
kan finansieras på detta sätt och föreningarna uppmuntras att söka bidrag på detta sätt. 
Inom ramen för processen att bli Utmärkt förening kommer en av de föreningar som söker 
att få möjligheter att genomgå utbildningar som gå i linje med ett av de projekt som de 
söker.  

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 3 december 2018 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
 

Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten lät för Socialdemokraternas partigrupp anteckna följande till protokollet. 
 
”Sammanfattningsvis så är bidragen komplicerade för föreningarna och det är svårt att ta 
konsekventa beslut.” 
 
- - - - - 
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§ 82 FRN 2018/130 

Investeringsbidrag för föreningar med egna anläggningar 
hösten 2018 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att bevilja Järla Orientering 50 000 kronor för att genomföra 
projektet cykelparkering vid Järlagården, Hästhagen, Sickla. 
2. Fritidsnämnden beslutar att bevilja Nacka Taekwondo Academy 50 000 kronor för 
projektet att bygga om duschrum i NTA Träningscenter i Orminge. 
3. Fritidsnämnden beslutar att bevilja Ridklubb 50 000 kronor för projektet 
Köksrenovering  vid ridhuset i Velamsund. 
4. Fritidsnämnden beslutar att bevilja Saltsjö Boo Scoutkår 20 000 kronor för projektet 
renovering av altan i Orminge.  
5. Fritidsnämnden beslutar att avslå Saltsjöbaden slalomklubb för projektet 
energibesparande åtgärder i slalombacken  i Saltsjöbaden. 
6. Fritidsnämnden beslutar att avslå Saltsjöbadens golfklubb för projektet ombyggnation av 
lagerlokal till mötesrum i Saltsjöbaden. 
7. Fritidsnämnden beslutar att avslå Saltsjöbadens rodelklubb för projektet  
kälkbacken då föreningen inte uppfyller grundläggande kriterier. 
8. Fritidsnämnden beslutar att avslå Court1 Padel ansökan då de inte uppfyller 
grundläggande kriterier. 
9.Fritidsnämnden beslutar att avslå Boo Fotbollsförening för projektet ommålning av 
föreningslokal i Boo. 

Ärendet 
Vid utgången av ansökningsperioden den 1 oktober 2018 har nio ansökningar om 
investeringsbidrag för föreningar med egna anläggningar inkommit. Totalt för 2018 finns 
500 000 kronor att dela ut till investeringsbidrag. Vid nämndsammanträdet den 31 maj 
2018 (FRN 2018/61) beslutade fritidsnämnden att fördela 325 000 kronor till olika 
föreningar Kvar att fördela hösten 2018 är 175 000 kronor. 
Fritidsnämnden föreslås bevilja fyra ansökningar om investeringsbidrag om totalt 170 000 
kronor för hösten 2018.  
 
Investeringsstödet riktar sig till de föreningar som äger eller hyr in sina lokaler och 
anläggningar på egen hand och efterfrågar ekonomiskt stöd för att de ska kunna genomföra 
olika investeringar, renoveringar eller underhållsåtgärder i sina egna anläggningar. Bidrag 
kan inte sökas för investeringsprojekt i lokaler som upplåts per timbasis säsongsvis av 
kommunen och som ingår i kommunens utbud av anläggningar. I höstens ansökningar 
uppfyller Saltsjöbadens rodelklubb och Court1 Padelklubb inte grundläggande kriterier och  
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§82 forts. 
 
kan därför ännu inte söka investeringsbidrag. Föreningar som får avslag har möjligheten att 
söka på nytt senast den 1 april 2019. En annat alternativ är att söka bidrag hos 
Riksidrottsförbundet, Boverket eller Allmänna arvsfonden och förningarna uppmuntras att 
söka denna typ av bidrag. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 3 december 2018 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
 
Martin Hedman (C) deltog inte i handläggningen av ärendet på grund av jäv.  
 
- - - - - 
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§ 83 FRN 2018/120 

Medborgarförslag skatepark i Saltsjöbaden 
Medborgarförslag den 28 oktober 2018 

Beslut 
Fritidsnämnden bifaller medborgarförslaget på så sätt att förslaget att anlägga en skatepark i 
Saltsjöbaden ska beaktas i den översyn av Saltsjöbadens IP som planeras i samband med 
den nya simhallen. 

Ärendet 
Den 28 oktober 2018 inkom medborgarförslag om att anlägga en skatepark i Saltsjöbaden. 
Fritidsnämnden planerar för närvarande inga skateboardanläggningar i Saltsjöbaden men 
kommer ha med förslaget i den översyn av Saltsjöbadens IP som är planerad att 
genomföras i samband med uppförandet av en ny simhall där. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 19 november 2018 
Medborgarförslag 28 oktober 2018. 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
 
- - - - - 
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§ 84 FRN 2018/114 

Utökat särskilt föreningsbidrag till TjejCompaniet 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att inte öka det särskilda föreningsbidraget till föreningen 
TjejCompaniet. 

Ärendet 
Föreningen TjejCompaniet bedriver en öppen fritidsverksamhet för flickor i åldern 13 – 17 
år. Verksamheten bedrivs i en lokal som föreningen hyr med rivningskontrakt. Föreningen 
avser hitta en ny lokal där de kan bedriva sin verksamhet mer långsiktigt. Föreningen har 
framfört till fritidsnämnden att de bedömer att en ny lokal kommer innebära väsentligt 
högre lokalkostnad. Föreningen bedömer att de föreningsbidrag som de får från Nacka 
kommun inte kommer vara tillräckliga om lokalkostnaderna ökar. Föreningen ges ett årligt 
riktat föreningsbidrag med 863 000 kronor. 
 
Bedömningen är att föreningar inte ska finansiera sin verksamhet med enbart kommunala 
föreningsbidrag utan bör ha möjlighet att även hitta annan finansiering av sin verksamhet. I 
förslag till internbudget för fritidsnämnden finns inget utrymme för att öka det särskilda 
föreningsbidraget för kommunens samarbete med TjejCompaniet.   

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 30 oktober 2018 
Skrivelse från föreningen TjejCompaniet daterad den 1 oktober 2018  

Yrkanden 
Ella Tegsten (S yrkade på återremittering av ärendet. I återremissyrkandet instämde Bosse 
Ståldal (NL) och Desha Svenneborg (MP).  
 
Richard Wendt (M) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.   

Beslutsgång 
Fritidsnämnden avslog Ella Tegstens återremissyrkande.  
 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med Richard Wendts bifallsyrkande till enhetens 
förslag.  
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Protokollsanteckningar 
Desha Svenneborg lät för Miljöpartiets arbetsgrupp anteckna följande till 
protokollet. 
 
”Tjejcompaniet drivs idag som en förening och utgör en mötesplats för tonåringar från 
hela Nacka. Vi – kommunen – talar ofta om förebyggande insatser och om fler platser där 
vi kan mötas oberoende av socioekonomisk bakgrund, bostadsområde, skola och ålder och 
hur betydelsefullt och ”ekonomiskt” lönsamt det är. Tjejcompaniet är en sådan mötesplats, 
en satsning som är ett komplement till fritidsgårdar och en plats för unga. 
Att göra Nacka centrum mer attraktivt med högre hyror som följd är en del av Nacka 
bygger stad att ta hänsyn till. Om det bara blir marknaden som bestämmer så får vi en 
segregerad stad även vad gäller föreningars möjlighet att etablera sig här. Miljöpartiet tycker 
att Tjejcompaniet fyller en viktig funktion som saknas i Nacka och vill ge verksamheten 
möjlighet att utvecklas i samarbete med kommunen. Det är en mötesplats att vara stolta 
över och ge långsiktiga möjligheter till överlevnad. En verksamhet som behöver utvecklas, 
inte avvecklas.” 
 
Bosse Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Nacka bygger stad riskerar att driva bort fritids- och kulturutövare pga en kraftig 
prisstegring på lokaler och möjliga ytor för idrott. Kommunen måste därför stanna upp och 
i grunden reflektera över denna utveckling som hotat att dränera Sicklaön på verksamheter 
som gör samhället socialt hållbart. Nämnden och TjejCompaniet bör göra 
Kommunstyrelsen uppmärksam på utmaningen och tillsammans verka för en god lösning. 
Liksom för fritidsgårdarna behöver TjejCompaniets besöksfrekvens och kvalitet följas upp 
noggrant för att ge underlag för beslut om utökat stöd.” 
 
Tomas Ottosson (V) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Vänsterpartiet anser att fritidsnämnden ska tillmötesgå TjejCompaniets ansökan om 
särskilt föreningsbidrag. Det är nödvändigt för en fortsatt verksamhet att den beräknade 
höjda hyreskostnaderna vid en flytt till nya permanenta lokaler ges i utökat föreningsstöd. 
Verksamheten som den drivs idag är unik i Sverige och en föregångare på området. Den 
fångar upp ett växande behov hos unga tjejer att få vara tillsammans utan krav på att vara 
andra tillags. Verksamheten är uppbyggd utifrån tjejernas behov och med besökarna som 
medskapare av verksamheten. 
Det är många som vittnat om det tuffa klimatet på skolar med betygshets och rädsla för att 
inte nå upp till högt ställda förväntningar. Både egna, från föräldrar, skola och samhället i 
övrigt.  Både i skolan och på fritiden förekommer också tyvärr sexuellatrakasserier som 
hindrar unga tjejer att få tillgång till det utrymme som det har samma rätt till som alla 
andra. På föreningsledardagarna i år var Linnea Claesson inbjuden talare och hennes 
föreläsning om tjejers livsvillkor tydliggör tjejers behov att ha tillgång till egna miljöer som 
är skapade för deras egna behov. Miljöer som är fria från överkrav, sexuella trakasserier och 
prestatinsförväntningar. Miljöer som känns säkra och trygga för att där kunna bygga upp en 
egen stark och positiv självbild. 
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 Vänsterpartiet anser att det är av största vikt att TjejCompaniet får utökade bidrag till 
ökade hyreskostnader så att verksamheten kan fortsätta.” 
 
Ella Tegsten lät för Socialdemokraternas partigrupp anteckna följande till 
protokollet. 
 
”Återremissyrkande där begärs utredning kring konsekvensanalys om verksamheten 
försvinner. Tjejkompaniet bedriver vital verksamhet, eftersom lokalen för tillfället verkar 
vara löst är det relevant för kommunen att se hur man kan stötta verksamheten framöver.” 
 
- - - - - 
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§ 85 FRN 2018/119 

Särskilt föreningsbidrag för deltagande i World Scout 
Jamboree i USA 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att inte ge Nacka sjöscoutkår särskilt föreningsbidrag för 
deltagande World Scout Jamboree i USA. 

Ärendet 
Nacka sjöscoutkår har ansökt om bidrag för deltagande i World Scout Jamboree i USA. 
Fritidsnämnden har inga generella föreningsbidrag för att stödja lägerverksamhet eller 
resor. 
 
Fritidsnämnden har tidigare beslutat att inte ge bidrag för kostnader för läger och resor.  
  
När fritidsnämnden beslutat att ge föreningar särskilda föreningsbidrag utöver nämndens 
generella bidrag har det varit för att det finns ett allmänintresse eller för att de aktiviteter 
som föreningen vill genomföra kan bidra till att möta ett behov som är förenligt med 
nämndens mål och fokusområden.  

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 21 november 2018 
Bilaga: Ansökan från Nacka sjöscoutkår om bidrag för finansiering av deltagande i World 
Scout Jamboree i USA.  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
 
- - - - - 
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§ 86 FRN 2018/122 

Ställningstagande till framtida hyra och anpassning av 
skyddsrum i Sigfridsborgs sporthall 

Beslut 
Fritidsnämnden ställer sig positiv till förslaget att anpassa två skyddsrum och addera dessa 
ytor till de bokningsbara lokaler som nämnden finansierar i Sigfridsborgs sporthall i Älta. 

Ärendet 
Inom ramen för projekteringen av Sigfridsborgs sporthall har Myndigheten för 
samhällsskydd och beredskap ställt krav att två skyddsrum ska byggas. Det skapar två rum 
som kan anpassas så att föreningar kan nyttja dessa ytor för olika aktiviteter. Den 
anpassning som behöver göras behöver finansieras av fritidsnämnden. Det betyder en extra 
hyreskostnad på cirka 225 000 kronor per år. Lokalerna kan nyttjas som uppvärmningsyta, 
special- eller fysträning.  Lokalerna kan även användas för andra föreningar för till exempel 
yoga och pingis. Det råder brist på bokningsbara lokaler i Älta och därför ses dessa 
tillkommande ytor som ett positivt tillskott i bokningsbara lokaler.  

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 1 november 2018 
Bilaga 1 - 2 Ritningar över Sigfridsborgs sporthall med de två skyddsrum i nedre plan.  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
 
- - - - - 
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§ 87 FRN 2017/142 

Vintertält över skateboardparken vid Myrsjö IP 
Politikerinitiativ den 26 september 2017 av Ella Tegsten (S) med flera 

Beslut 
Fritidsnämnden avslår förslagen i politikerinitiativet eftersom det redan pågår ett arbete där 
frågan om området kan utvecklas till ett lokalt sportcentrum med flera olika funktioner för 
en bredd av aktiviteter utreds. 

Ärendet 
Ella Tegsten (S) med flera föreslår att frågan om betongparken vid Myrsjö idrottsplats kan 
förses med ett uppvärmt tält ska utredas.  
 
Idrottsplatsen kommer tillsammans med de två sporthallarna och den beslutade kommande 
simhallen att utvecklas till ett lokalt sportcentrum. Det kommer att finnas utrymme för 
minst en ytterligare inomhusanläggning för idrott, då behov uppstår. Diskussioner pågår 
om att tillföra ytterligare funktioner utomhus för ett göra det möjligt att utöva olika fysiska 
aktiviteter på egen hand, som ett komplement till det som redan finns i området.  
 
Fritidsnämnden kommer att förorda vilka ytterligare funktioner de anser ska prioriteras i ett 
utvecklat sportcentrum efter att arbetet med att anlägga en ny simhall har påbörjats. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 26 november 2018 
Bilaga: Politikerinitiativet 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
 
- - - - - 
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§ 88 FRN 2018/109  

Ansökan om stöd för att arrangera SM i synkroniserad 
konståkning - Nacka Teamåkningsklubb 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beviljar Nacka Teamåkningsklubb ett särskilt föreningsbidrag om 

31 000 kronor för att täcka föreningens kostnader för hyra av en TV-skärm och 
trådlös mikrofon under SM-tävlingen i februari 2019. 

2. Fritidsnämnden avslår föreningens ansökan om att beviljas 0-taxa i Älta ishall under 
SM-tävlingen i februari 2019.  

Ärendet 
Den 4 september 2018 inkom Nacka Teamåkningsklubb med en ansökan till 
fritidsnämnden där föreningen ber om hjälp för att kunna arrangera SM i synkroniserad 
konståkning. SM-tävlingen går av stapeln i Älta ishall den 23 och 24 februari 2019. 
Föreningen ansöker om att få 0-taxa i Älta ishall under arrangemanget och samtidigt kunna 
ta ut en entréavgift. Föreningen ansöker också om ekonomiskt stöd för att kunna hyra in 
en tv-skärm och en trådlös mikrofon som krävs på arrangemang på denna tävlingsnivå. 
Kultur- och fritidsenheten föreslår fritidsnämnden att ge ett särskilt föreningsbidrag på 
31 000 kronor till Nacka Teamåkningsklubb för att täcka föreningens kostnader för hyra av 
en TV-skärm och en trådlös mikrofon. Enheten föreslår fritidsnämnden att avslå 
föreningens ansökan om att få 0-taxa i ishallen under arrangemanget då entréavgifterna dels 
förväntas överskrida den ökade kostnaden för hyra av istid i ishallen under arrangemanget 
samt dels att svenska skridskoförbundet ska ha halva intäkten från entréavgiften.  
Nacka kommun kommer även att stötta arrangemanget genom andra insatser inför 
tävlingen. Exempelvis kommer tillfälliga läktare ställas upp, utrymmen i hallen upplåtas 
samt att extra vaktmästare kommer att vara på plats under arrangemanget. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 22 november 2018 
Bilaga: Ansökan från Nacka Teamåkningsklubb den 4 september 2018 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
 
- - - - - 
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§ 89 FRN 2018/116 

Yttrande över detaljplan för Dalkarlsängen södra, del av 
fastigheterna Bo 1:608 m.fl. 

Beslut 
Fritidsnämnden antar förslag till yttrande enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 31 
oktober 2018. 

Ärendet 
Fritidsnämnden yttrar sig över detaljplanen för att bevaka att medborgarnas behov av 
motion, rörelse och mötesplatser tillgodoses. Fritidsnämnden har fått möjlighet att lämna 
synpunkter över beslut om detaljplan för Dalkarlsängen södra. Detaljplanen för 
Dalkarlsängen södra, del av fastigheterna Bo 1:608 med flera och inkluderar bland annat en 
F- 9 skola för cirka 950 elever skola och en sporthall för skolbehov med cirka 1000 
kvadratmeter byggarea.  
 
Yttrandet pekar på möjligheten att vid Dalkarlsängens skola planera för en fullstor sporthall 
som efter skolan kan samnyttjas med föreningslivet. En yta på cirka 1630 kvadratmeter 
byggarea bedöms vara en yta som behövs för att rymma en koncepthall med de funktioner 
som behövs. En fullstor sporthall i Dalskarlsängen finns i fritidsnämndens långtidsprognos 
med en ökad drift- och hyreskostnad på 2,8 miljoner kronor från 2025. Då denna sporthall 
är tänkt att byggas av en privat aktör är en framtida dialog om utformning viktig. Att 
föreningslivet längre fram i planeringen får möjlighet att spela in synpunkter för att se över 
olika idrotters behov av lokaler i området framhålls i yttrandet.  
I det aktuella området har tidigare funnits planer på en 11-spelsplan. Yttrandet tar upp 
behov av att vidare utreda om en bollplan ska kunna anläggas och vilken storlek som kan 
vara möjlig.  Närhetsprincipen tas upp i yttrandet som en aspekt att ta hänsyn till så att 
cykelvägar planeras på ett säkert sätt till närliggande skolor och aktivitetsanläggningar vid 
Boo gård, Orminge och vid Myrsjö sportcentrum. På samma sätt påpekas i yttrandet vikten 
av god belysning i det planerade rekreationsområdet, före detta Boo-tippen. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 31 oktober 2018 
Bilaga 1: Förslag till yttrande 
Bilaga 2: Planbeskrivning 
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§89 forts. 
 

Yrkanden 
Ella Tegsten (S) yrkade i första hand på återremittering av ärendet.  
 
Ella Tegsten (S) yrkade i andra hand att fritidsnämnden i yttrandet poängterar vikten av att 
anlägga en 11-manna plan i området och särskilt se till att området som ansetts särskilt 
lämpligt i Dalkarsängen men innehåller miljögifter totalsaneras istället över den 
övertäckning som idag är föreslaget. 
 
Richard Wendt (M) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden avslog Ella Tegstens återremissyrkande.  
 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med Richard Wendts bifallsyrkande till enhetens 
förslag till beslut. 
 
Därefter ställde ordförande proposition på Ella Tegstens tilläggsyrkande och fann att 
fritidsnämnden har avslagit Ella Tegstens tilläggsyrkande.  
 
Votering begärdes och verkställdes.  
 
För Ella Tegstens tilläggsyrkande röstade Bosse Ståldal (NL), Desha Svenneborg (MP), 
Bushra Albazi (S) och Ella Tegsten (S). 
 
För avslag på Ella Tegstens tilläggsyrkande röstade Martin Gunnesson (KD), Martin 
Hedman (C), Ann Hafström (M), Margareta Hjelmstad (M), Louise Granath (L) och 
Richard Wendt (M).  
 
Med 6 röster mot 4 beslutade fritidsnämnden att avslå Ella Tegstens tilläggsyrkande. 
 
Fritidsnämnden beslutade således i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till 
beslut.  

Reservationer 
Ella Tegsten (S) reserverade sig mot beslutet och angav följande. 
 
”Socialdemokraterna har drivit att helt sanera området för en 11 mannaplan. Det är väl 
enklaste vägen att välja det alternativ som kostar minst! Vi socialdemokrater håller med om 
att vi ska vara ansvarsfulla med Nackabornas skattemedel och övriga tillgångar men ibland 
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måste också saker få kosta för att på lång sikt tänka på kommande generationer som ska bo 
och verka här. I förslag B, som är det billigaste förslaget finns flera delar som är mer 
negativa än att det ska vara försvarbart att välja detta. Denna lösning som innebär en 
sluttäckning av tippen gör att marken endast kan nyttjas som rekreationsområde. Kvar 
finns då två alternativ som innebär sanering av tippen, där det ena möjliggör för 
verksamheter inom området och det andra möjliggör både för verksamheter och 
bollplaner. 
Eftersom behovet av såväl verksamheter som bollplaner är stort, och det är viktigt att vi 
utnyttjar marken på bästa sätt, så ser vi från socialdemokraterna att det senare alternativet 
är att föredra. Det är det mest kostsamma förslaget, men anser i detta fall att det är värt att 
göra denna satsning för framtiden.” 

Protokollsanteckningar 
Bosse Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Viktigt att tillgodose behovet av 11-spelarplaner i den växande kommundelen Boo. I 
Dalkarlsängen bör en sådan plan prioriteras också för att tillgodose den blivande skolans 
behov.” 
 
Desha Svenneborg lät för Miljöpartiets arbetsgrupp anteckna följande till 
protokollet. 
 
”Det som syns, det finns inte. Nja, knappast. Inte vad gäller gifter och miljöskador i alla 
fall. Ingenting försvinner, allt finns kvar och det duger liksom inte att täcka över lite så att 
det inte syns. Inom detta planområde finns ett område som skulle behöva saneras. Det 
utgör dessutom ett område som skulle kunna råda bot på den kapacitetsbrist som idag 
finns vad gäller idrottsplatser. Den undersökning av marken som gjorts där den gamla 
tippen legat ser ut att både vara ytlig och undermålig och är inte värdig en kommun som 
säger sig arbeta både för en giftfri och miljövänlig miljö och som också bygger mycket och 
letar platser för idrott. 
Miljöpartiet ser gärna att det i området tillkommer spontanidrottsplatser som kan utnyttjas 
året om, både under sommar och vinter. Det kan vara exempelvis möjlighet att spola en 
eventuell plan för skridskoåkning på vintern, som såväl skolor som allmänhet kan utnyttja. 
Vi tycker också det är viktigt att tänka på de möjligheter till jogging som tillkommer i 
området i form av säkra förbindelser ner till den tillkommande strandpromenaden och bra 
tillgänglighet till vattnet ur rekreationssynpunkt.” 
 
Esa Pekka Örmä (SD) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Man kan läsa från yttrandet: 
”I det aktuella området har tidigare funnits planer på en 11-spelsplan. Yttrandet tar upp 
behov av att vidare utreda om en bollplan ska kunna anläggas och vilken storlek som kan 
vara möjlig.” 
Kapaciteten för fotboll får absolut inte minska – vi har inte överkapacitet i Nackas 
idrottsanläggningar och med nya invånare måste kapaciteten öka inte minska 
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Därför föreslår Sverigedemokrater att 11 mannaplan i området är nödvändig och måste 
prioriteras i planeringen.” 
 
- - - - - 
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§ 90 FRN 2018/128  

Yttrande över detaljplan för Galärvägen - Kornettvägen, 
sydöstra Boo 

Beslut 
Fritidsnämnden antar förslag till yttrande enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 19 
november 2018. 

Ärendet 
Fritidsnämnden yttrar sig över detaljplanen för att bevaka att medborgarnas behov av 
motion, rörelse och mötesplatser tillgodoses. Fritidsnämnden har fått möjlighet att lämna 
synpunkter över beslut om detaljplan för Galärvägen – Kornettvägen, sydöstra Boo. 
 
Yttrandet påpekar vikten av att samordna de aktivitetsytor som planeras i området och 
påpekar att det är en näridrottsplats som bör planeras på den yta som i planbeskrivningen 
benämns som område för spontanidrott. Närheten till Boo gårds skola, Boovallen och den 
framtida sporthallen skapar god förutsättning att nyttja en näridrottsplats optimalt. God 
belysning och offentliga toalett nämns i yttrandet som viktiga delar för att få en attraktiv 
näridrottsplats. Yttrandet visar på möjligheten att planera motionsslingan så att den 
passerar såväl en framtida näridrottsplats som Boovallen för att skapa bra synergieffekter. 
Vikten av att sätta trygghetsaspekten i fokus vid planeringen av nya gång- och cykelvägar 
nämns i yttrandet. Liksom vikten av goda allmänna kommunikationsmedel till Orminge 
och Myrsjö sportcentrum, allt för att skapa goda förutsättningar för barn och ungdomar att 
ta sig till olika aktiviteter och därmed tillfredsställa närhetsprincipen. 
Långsiktigt kommer bullerproblem att lindras genom att en sporthall byggs vilket 
poängteras i yttrandet. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 19 november 2018 
Bilaga 1: Förslag till yttrande 
Bilaga 2: Planbeskrivning 

Yrkanden 
Richard Wendt (M) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med Richard Wendts bifallsyrkande.  
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Protokollsanteckningar 
Desha Svenneborg lät för Miljöpartiets arbetsgrupp anteckna följande till 
protokollet. 
 
”Miljöpartiet ser gärna att det i området tillkommer spontanidrottsplatser som kan utnyttjas 
året om, både under sommar och vinter. Det kan vara exempelvis möjlighet att spola en 
eventuell plan för skridskoåkning på vintern, som såväl skolor som allmänhet kan utnyttja. 
Vi tycker också det är viktigt att tänka på de möjligheter till jogging som tillkommer i 
området i form av säkra förbindelser ner till den tillkommande strandpromenaden och bra 
tillgänglighet till vattnet ur rekreationssynpunkt.” 
 
- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 91 FRN 2018/127 

Yttrande över detaljplan för Dalvägen-Gustavsviksvägen 
i sydöstra Boo, samråd 2 

Beslut 
Fritidsnämnden antar förslag till yttrande enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 21 
november 2018. 

Ärendet 
Fritidsnämnden yttrar sig över detaljplanen för att bevaka att medborgarnas behov av 
motion, rörelse och mötesplatser tillgodoses. Fritidsnämnden har fått möjlighet att lämna 
synpunkter i samråd nummer två över beslut om detaljplan för Dalvägen – 
Gustavsviksvägen, sydöstra Boo. Fritidsnämnden yttrande sig vid det första samrådet (FRN 
2015/103-214) kring den planerade multiytan - näridrottsplatsen. Dessa synpunkter 
kompletteras i detta yttrande med behov av samarbete kring fortsatt planering av multiytan 
– näridrottsplatsen för att få mötesplatser som ligger i linje med vad barn, ungdomar och 
vuxna i området eftersöker. Yttrandet visar på vikten av att samordna planeringen av olika 
aktivitetsytor som beskrivs i de tre detaljplaner i sydöstra Boo där samråd genomförs 
hösten 2018. Allt för att ytorna ska utnyttjas optimal i framtiden. Yttrandet påpekar behov 
av att i alla kommundelar se över möjligheten att anlägga bokningsbara fotbollsplaner, så 
även i det aktuella området. Vidare tar yttrandet upp vikten av att gång- och cykelvägar 
planeras med fokus på säkerhet för att barn och ungdomar ska kunna ta sig till olika 
aktiviteter i närområdet och att närhetsprincipen sätts i fokus. Dessutom pekar yttrandet på 
vikten att allmänna kommunikationer utvecklas. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 21 november 2018 
Bilaga 1: Förslag till yttrande 
Bilaga 2: Planbeskrivning  

Yrkanden 
Richard Wendt (M) yrkade bifall till kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med Richard Wendts bifallsyrkande.  
 
Bosse Ståldal (NL) deltog inte i handläggningen av ärendet på grund av jäv.  

Protokollsanteckningar 
Desha Svenneborg lät för Miljöpartiets arbetsgrupp anteckna följande till protokollet. 
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Utdragsbestyrkande 

 

”Miljöpartiet ser gärna att det i området tillkommer spontanidrottsplatser som kan utnyttjas 
året om, både under sommar och vinter. Det kan vara exempelvis möjlighet att spola en 
eventuell plan för skridskoåkning på vintern, som såväl skolor som allmänhet kan utnyttja. 
Vi tycker också det är viktigt att tänka på de möjligheter till jogging som tillkommer i 
området i form av säkra förbindelser ner till den tillkommande strandpromenaden och bra 
tillgänglighet till vattnet ur rekreationssynpunkt.” 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 92 FRN 2018/3 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar handlingarna till protokollet.  

Ärendet 
- Ordförandebeslut avseende överklagande av Länsstyrelsens beslut gällande föreläggande 
om försiktighetsmått för att minska bullerstörningar från fastigheten Bo 1:608 i Nacka 
kommun, FRN 2015/44, 2018-11-26 
-Avgiftsfria aktiviteter på höstlovet 2018, FRN 2018/118, 2018-10-25 
-Beviljande av administrationsbidrag för 2018 om sammanlagt 61 380kr till Saltsjöbadens 
Lawntennisklubb, FRN 2018/54, 2018-12-10 
-Beviljande av lokalt aktivitetsbidrag för våren 2018 om sammanlagt 1855kr till 
Saltsjöbadens cykelklubb, FRN 2018/53, 2018-12-10 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade handlingarna till protokollet.  
 
- - - - - 
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§ 93 FRN 2018/18 

Anmälningar 

Beslut 
1. Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.  
2. Fritidsnämnden noterar att politikerinitiativ från Ella Tegsten (S) m fl kommit in och 
lämnas för beredning. 
3. Fritidsnämnden noterar att politikerinitiativ från Margareta Hjelmstad (M) kommit in 
och lämnas för beredning. 
4. Fritidsnämnden noterar att politikerinitiativ från Richard Wendt (M) kommit in och 
lämnas för beredning.   

Ärendet 
-Politikerinitiativ från Ella Tegsten (S) m fl den 25 oktober 2018 
-Politikerinitiativ från Margareta Hjelmstad (M) den 7 november 2018 
-Politikerinitiativ från Richard Wendt (M) den 3 december 2018 
-Ansökan om bidrag från Saltsjö-Boo scoutkår den 29 november 2018 
-Förfrågan om dispens från Nacka Allstars DFK den 12 november 2018 
-Skrivelse från Compass Sportryttarklubb (CSRK) den 19 november 2018 
-Brev från Jarlabergs IF den 7 november och den 30 november 2018 
-Medborgarförslag om simbassäng i multisporthallen i Fisksätra den 3 december 2018 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.  
 
Fritidsnämnden noterade att politikerinitiativ från Ella Tegsten (S) m fl kommit in och 
lämnas för beredning. 
 
Fritidsnämnden noterade att politikerinitiativ från Margareta Hjelmstad (M) kommit in och 
lämnas för beredning. 
 
Fritidsnämnden noterade att politikerinitiativ från Richard Wendt (M) kommit in och 
lämnas för beredning. 
 
- - - - - 
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§ 94 

Övriga frågor 
 
Desha Svenneborg (MP) ställde följande frågor:  
Jag undrar hur planerna ser ut för Älta centrum vad gäller de verksamheter som faller inom 
FRN:s område? 

- Stämmer det att en sporthall i centrum planerats eller planeras? 
- Hur ser planerna för fritidsgården ut? 
- Hur ser dialogen med fritidsgården och andra föreningar i området ut och vad har 

framkommit i denna dialog? 
 
Susanne Broman Kjulsten och Thomas Sass svarar att i de aktuella planerna för Älta 
centrum kommer det inte att finnas någon idrottshall i centrumbyggnaden.  
I och med att delar av nuvarande centrum kommer att rivas, för att ge plats för ny 
bostadsbebyggelse, kommer fritidsgården att få nya lokaler med en ny placering. De nya 
lokalerna kommer att motsvara de nuvarande lokalerna när det gäller utformning, 
funktioner och yta. Fritidsgårdens personal har varit delaktiga i arbetet med utformning och 
placering av en ny fritidsgårdslokal.  
 
 
- - - - - 
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